
Zápis 
 

z 22. zasedání Akademického senátu VŠCHT Praha, dne 23. 10. 2018 

 

Přítomno dle prezenční listiny: 20 

Omluveni: prof. Slavíček, prof. Brányik, Ing. Dragoun, Ing. Tůma 

Hosté: Ing. Chválná,  prof. Bělohlav, Mgr. Vajsová, Mgr. Kinzlová, prof. Kotrba,  

 Ing. Kavalcová, Ing. Algerová, prof. Matějka 

 

Program zasedání Akademického senátu konaného dne 23. 10. 2018 

1. Plán  realizace  strategického  záměru  vzdělávací  a  vědecké  a  výzkumné,  vývojové  a 

inovační, umělecké nebo další tvůrčí činnosti (schvalování) 

2. Institucionální plán (projednání) 

3. Jednací  řád  etické  komise;  Prevence  sexuálního  obtěžování  a  genderově 

podmíněného obtěžování na VŠCHT Praha (projednání vnitřních dokumentů) 

4. Ochrana  a  uplatňování  práv  duševního  vlastnictví  na  Vysoké  škole  chemicko‐

technologické v Praze (projednání směrnice) 

5. Fond Dagmar Procházkové (projednání směrnice) 

6. Různé 

a) Čerpání nákladů z rezervy v souvislosti s rekonstrukcí areálu Běstvina 

b) Informace z kolegia rektora 

c)    Informace ze zasedání správní rady 

 

Program jednání schválen (hlasování pro‐proti‐zdržel se 20 – 0 – 0) 

 

 

Ad 1. Plán  realizace  strategického  záměru vzdělávací a vědecké a výzkumné, vývojové a 

inovační, umělecké nebo další tvůrčí činnosti 

Tento  dokument  byl    diskutován  již  na minulém  zasedání  AS.  Vznesené  připomínky  byly 

zpracovány do nové verze, která je nyní předkládána. Dokument již byl projednán vědeckou 

radou VŠCHT Praha. 

Usnesení:  Senát  schválil  Plán  realizace  strategického  záměru  vzdělávací  a  vědecké  a 

výzkumné, vývojové a inovační, umělecké nebo další tvůrčí činnosti. Hlasování: 20 – 0 – 0 

 

 

Ad 2.  Institucionální plán 

Institucionální  plán  byl  diskutován  již  na  minulém  zasedání.  Připomínky  jednotlivých 

senátorů byly zapracovány. Na závěr Ing. Algerová stručně informovala o počtu podávaných 

projektů CRP. Přehled bude zaslán senátu na vědomí. 

 

Usnesení:  Senát  se  souhlasem  projednal  Institucionální  plán  na  období  2019‐2020.  

Hlasování: 20 – 0 – 0 

 



Ad.  3.  Jednací  řád  etické  komise,  Prevence  sexuálního  obtěžování  a  genderově 

podmíněného obtěžování na VŠCHT Praha 

Byla předložena nová verze Jednacího řádu Etické komise, která zahrnuje úpravy vzniklé na 

základě připomínek senátorů a úpravy právníka.  

 

Usnesení: Senát projednal dokument s doporučením drobných úprav. Hlasování: 20 – 0 – 0. 

 

Směrnice „Prevence sexuálního obtěžování a genderově podmíněného obtěžování na VŠCHT 

Praha“  byla  oproti  původní  verzi  redukována.  Po  drobných  jazykových  úpravách  nebyly 

vzneseny žádné připomínky. 

 

Usnesení: Senát směrnici projednal. Hlasování: 20 – 0 – 0 

 

 

Ad.  4.  Ochrana  a  uplatňování  práv  duševního  vlastnictví  na  Vysoké  škole  chemicko‐

technologické v Praze 

Prof.  Kotrba  předložil  novou  verzi  směrnice,  která  zahrnuje  úpravy  navržené  senátory. 

Konstatoval,  že  jde  o  podstatnou  novelizaci  stávající  směrnice  reflektující  dnešní  vývoj 

v oblasti  ochrany  duševního  vlastnictví.  Připomínka  k  článku  16  (Odměna  původcům 

z komercializace),  kterou  na  minulém  zasedání  vznesl  doc.  Maxa,  byla  vysvětlena.  Ing. 

Březinovi byl vysvětlen původ peněz na odměny plynoucí autorům díla (např. patentu). 

 

Usnesení: Senát směrnici projednal. Hlasování: 20 – 0 – 0 

 

 

Ad. 5. Fond Dagmar Procházkové 

Prorektor  Kotrba  představil  vnitřní  normu  „Pravidla  Fondu Dagmar  Procházkové  a  zásady 

soutěže o iniciační granty na Vysoké škole chemicko‐technologické v Praze“. Fond byl zřízen z 

daru  z  pozůstalosti  Ing. Dagmar  Procházkové,  CSc.  a měl  by  sloužit  k  podpoře  vědeckých 

projektů mladých přicházejících akademických pracovníků s mezinárodní zkušeností formou 

dvouletých iniciačních grantů. 

Předseda  vědecko‐výzkumného  výboru  prof.  Sedmidubský  shrnul  připomínky  výboru  k 

předchozí  pracovní  verzi,  které  byly  v  dokumentu  prezentovaném  na  zasedání  AS  již 

reflektovány. 

Dále byly diskutovány následující otázky: 

‐  účelnost maximálně  12 měsíců  trvajícího  úvazku  na  VŠCHT  před  podáním  grantu  (doc. 

Sýkora); 

‐ adekvátnost poskytnutých prostředků (prof. Sedmidubský); 

‐ zajištění místností pro realizaci vybraných projektů (doc. Sajdl). 

 

Usnesení: Senát vnitřní normu se souhlasem projednal. Hlasování: 20 – 0 – 0. 

 

 



Ad. 6. Různé 

a) Čerpání nákladů z rezervy v souvislosti s rekonstrukcí areálu Běstvina. 

Ing. Chválná informovala o využití 0,5 mil. Kč ze schválené rozpočtové rezervy na vypracování 

architektonické studie, která bude podkladem pro další rozvoj areálu Běstvina. 

 

Usnesení: Senát bere na vědomí. Hlasování: 20 – 0 – 0 

 

b) Informace z kolegia rektora a ze schůzky k personálním otázkám  

Byla  zahájena  diskuse  ke mzdovým  předpisům  a  všem  souvisejícím  dokumentům.  Řeší  se 

zejména  otázky  týkající  se  pojetí  tarifních  tříd,  vytvoření  katalogu  prací  a  požadovaného 

vzdělání pro jednotlivé třídy a otázka výše tarifů. 

 

c) Informace ze zasedání správní rady 

SR mimo  jiné  projednávala  generel,  fond Dagmar  Procházkové  a  další  dokumenty  rovněž 

projednávané a schvalované akademickým senátem (např. Zprávu o vnitřním hodnocení). 

 

Příští řádné zasedání 27. listopadu 2018 

 

Zapsala: Ing. Iva Pospíšilová                                      Za správnost: prof. Ing. Radek Cibulka, Ph.D. 


